
Werken met MULTIsignaal 

MULTIsignaal Regio Amsterdam

Wetswijziging
De Tweede Kamer heeft op 7 december 2021 een motie
aangenomen om de Verwijsindex Risicojongeren als 
wettelijke verplichting voor gemeenten uit de Jeugd-
wet te schrappen. En, zegt de motie, als gemeenten 
of regio’s er nog wel gebruik van willen maken, moet 
de privacy van de jeugdige bij het gebruik wettelijk 
gewaarborgd zijn. Het Rijk (VWS) bereidt nu een plan 
van aanpak voor over de afbouw van de wettelijke 
verplichting en over het ondersteunen van gemeenten 
bij de inzet van andere methoden en maatregelen die 
bijdragen aan de doelstellingen van de verwijsindex. 

“Het doel van de Verwijsindex moet niet  zijn het 
navolgen van de wettelijke verplichting, maar wel  
het tijdig in kaart brengen van het netwerk rondom 
jeugdigen en gezinnen om vroegtijdige samenwerking 
te realiseren. Dit is iets wat ik blijf uitdragen binnen 
de gemeente Uithoorn en ook als beoogd voorzitter 
van de Gebruikersvereniging.”

Gemeente Uithoorn
“Wat we zien bij preventieve maatregelen zoals 
de verwijsindex MULTIsignaal, is dat de aandacht 
verslapt wanneer het goed gaat. Op het moment dat 
een ernstig incident plaatsvindt, zoals beschreven 
in het Rapport Onmacht, is de aandacht weer volop 
aanwezig. Dat wil ik voorkomen door juist aandacht te 
geven wanneer het nódig is, waarbij MULTIsignaal 
wordt gebruikt waar het voor bedoeld is. Ik heb regel-
matig contact met besturen van scholen waarbij 
ik komend jaar MULTIsignaal weer extra onder de 
aandacht breng. Dit gebeurt uiteraard ook in andere 
domeinen. De gemeentelijke accounthouder, Ilona 
de Koe, is hier voornamelijk mee bezig.”

Gebruikersvereniging
“Binnen mijn rol als beoogd voorzitter van de 
Gebruikersvereniging wil ik ervoor zorgen dat iedereen 

aangehaakt blijft vanuit de doelstelling en toegevoegde 
waarde van MULTIsignaal. De ontwikkelingen rondom 
de wetswijziging betekenen niet dat dit samenwer-
kingsinstrument geen nut meer heeft, maar dat er 
gekeken wordt naar een alternatief. Ik blijf me in-
zetten voor de nut en noodzaak van de MULTIsignaal 
Verwijsindex. Ook omdat ik geloof dat het ons, zowel 
de gemeente als de professional, uiteindelijk tijd 
bespaart in de begeleiding van jeugdigen. Nodig is 
dat we in gesprek gaan met zowel voor- als tegen-
standers om alle perspectieven in kaart te brengen. 
Daarnaast hebben wij als Gebruikersvereniging 
een voorbeeldfunctie.

Toekomstperspectief?
“De ontwikkelingen in de Tweede Kamer geven ons 
de ruimte mee te denken over verbeteringen van het 
systeem. Jeugdigen en gezinnen kennen het systeem
op dit moment vaak niet, wat mijns inziens een gemiste 
kans is. Misschien is het een goed idee het systeem 
ook open te stellen voor jeugdigen en ouders. Hier-
mee wordt het systeem breder toegankelijk en wordt 
het mogelijk meer gezien als hulpmiddel. Ouders en 
jeugdigen krijgen inzage in het telefoonboekje, want 
dat is feitelijk wat MULTIsignaal is, en kunnen 
misschien zelf een signaal afgeven.” 

“Daarnaast denk ik dat MULTIsignaal in de toekomst 
ook van toegevoegde waarde kan zijn in doorlooptijd. 
Het komt nog te veel voor dat professionals te lang 
betrokken zijn bij een gezin waardoor zij als het ware 
“de betaalde vrienden” worden van het gezin. Door 
frequent multidisciplinaire overleggen met alle 
betrokkenen te organiseren, kan er kritisch worden 
gekeken naar de doorlooptijd van behandelingen en 
zetten we elkaar op scherp. Hiervoor is nodig dat we 
van elkaar weten wie er betrokken zijn en wie wat 
doet, waar MULTIsignaal uitkomst biedt”. 

Aan het woord: 
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“ Ik ben betrokken bij veel 
dossiers die te maken hebben 
met jeugdhulp. Het is van groot 
belang dat professionals van 
elkaars betrokkenheid weten, 
wie doet wat. We willen geen 
situaties waarin de linkerhand 
niet weet wat de rechterhand 
doet. MULTIsignaal biedt hier 
uitkomst. Hiermee kun je 
ernstige problematiek of 
falen binnen de keten van 
jeugdzorg voorkomen.”

José de Robles is vanaf maart 2021 wethouder in Uithoorn. Tevens is hij beoogd voorzitter 
van de Gebruikersvereniging van MULTIsignaal. Zijn huidige portefeuille omvat het Sociaal 
Domein, waar Jeugdhulp, Jeugdzorg, en ook Onderwijs en WMO onder vallen. Daarnaast 
is hij betrokken bij asiel, migratie en inburgering. In veel van deze domeinen heeft hij te 
maken met de verwijsindex MULTIsignaal. “MULTIsignaal is bij uitstek het middel om van 
elkaar te weten wie wat doet”. 


